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Slavnostní akce se konala

v sobotu 18. září v zahradním

pavilonu Institutu vzdělávání

a poradenství České zemědělské

univerzity v Malé Chuchli.

Třináct přítomných občánků a jejich ro-
diče přivítal první místostarosta Martin
Melichar. Po uvítání se rodiče nových
občánků podepsali do pamětní knihy
a maminky obdržely z rukou pana místo-
starosty růži. Dětem byla předána pod-

kovička jako symbol naší městské části,
kterou vyrobil Jiří Piskáček ve spoluprá-
ci se Střední školou dostihového sportu
a jezdectví, dále praktická osuška, dře-
věné puzzle a přání, které vytvořily děti
z MŠ Praha-Velká Chuchle. O hudební
doprovod se postaral pan Jakub Ny-
grýn. Akce byla zakončena společným
fotografováním. Fotografie jsou k dispo-
zici ve fotogalerii na www.chuchle.cz.
Nově narozeným občánkům i jejich rodi-
čům přejeme hodně zdraví, štěstí a spo-
kojený život. 

Text a foto Iveta Stašková

Vítání občánků Velké Chuchle

Letošní volby do Poslanecké
sněmovny Parlamentu České
republiky probíhaly ve dnech 
8. a 9. října. Volební účast v těchto
volbách byla v České republice
65,43 %. MČ Praha-Velká Chuchle
má tři volební okrsky a celkem
přišlo volit 76,34 %. Výsledky 
za jednotlivé okrsky najdete
v tabulce.

Volby 
v Chuchli

Výdej dezinfekce 
pro občany Malé 
a Velké Chuchle

Pokud máte zájem o dezinfekci, mů-
žete si ji vyzvednout na podatelně úřa-
du MČ Praha-Velká Chuchle v úřed-
ních hodinách PO a ST 7.00–12.00,
13.00–17.00 (tel. 257 941 041, 
e-mail: info@chuchle.cz). (mč)

Sokol Chuchle srdečně
zve své malé a velké
příznivce na adventní
setkání s vánočními
dílnami a Betlémem 
na zahradě

Kdy: v sobotu 27. 11. 2021 od 14.00
Co: vánoční tvoření a vyrábění 
+ pečení cukroví
- Betlém na zahradě – postavy an-

dělů a zvířat
- hraní společenských stolních her
Jak: pokud situace dovolí, tak uvnitř
tradičně
1. dílny – nejen tradiční výrobky, ale
také něco nového 
2. stolní hry – přineste si také svoje
vlastní oblíbené
3. zcela jistě venku na zahradě po-
stavení Betlému a vyrábění nových
postav a zvířat
S sebou: příspěvek 200 Kč na dílny
uvnitř, přezutí dovnitř, pokud máte do-
ma zbytečnosti na vyrábění postav.

procento platných hlasů

MČ Praha- okrsek okrsek okrsek 
volební subjekt Velká Chuchle 54001 54002 54003

Spolu 49,04 50,42 47,41 48,35

Piráti a Starostové 20,17 19,12 20,67 25,27

ANO 2011 14,58 14,73 14,61 13,18

celková volební účast v % 76,34 74,66 78,57 76,47

Z webu www.volby.cz zpracovala Iveta Stašková
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Advent v Chuchli
23. 11. Vázání věnců s klubem 

seniorů, 15.00–17.00, 
kavárna K8

24. 11. 100. výročí knihovny – autor-
ské čtení s Janou Renner, 
od 17.00, kavárna K8

27. 11. Skok do adventu – minizávo-
dy v králičím hopu,
7.30–17.00, obecní areál K8

27. 11. Vánoční dílny s programem,
14.00–20.00, TJ Sokol

28. 11. Předvánoční minijarmark, 
od 17.00, kavárna K8

2. 12. Veřejná cvičební hodina 
s Mikulášem, čertem a andě-
lem, od 17.30, TJ Sokol

5. 12. Možná přijde i Mikuláš, 
od 17.00, dvůr a kavárna K8

16. 12. Procházka lesem – zdobení
vánočního stromu pro zvířata,
od 16.00, TJ Sokol

16. 12. Vánoční večírek seniorů, 
od 16.30 h, kavárna K8

17. 12. Vánoční turnaj v sálové kopa-
né (muži), 19.00, TJ Sokol

18. 12. Vánoční volejbalový turnaj
(ženy), 14.00, TJ Sokol

Blíže k akcím 
na www.chuchle.cz a nástěnkách 

MČ Praha-Velká Chuchle

Otevírací doba pobočky
Městské knihovny
v Praze 16 od 11. 10. 2021

Městská knihovna v Praze
Pobočka Velká Chuchle 
Starochuchelská 20/7
ÚT: 13.00–15.00, 16.00–18.00
ČT: 10.00–13.00, 14.00–18.00

Sledujte náš
Chuchelský
zpravodaj
chytře!
Chytrý zpravodaj bude umístěn 
na adrese: 
zpravodaj.mobilnirozhlas.cz/
chuchle/listopad-prosinec-2021/

Lovecké fanfáry 
zněly Chuchelským hájem

V sobotu 6. listopadu v odpoledních hodinách jste si mohli přijít poslechnout kon-
cert mysliveckých trubačů do zookoutku v Malé Chuchli. Takto akce se konala na po-
čest svátku svatého Huberta, patrona všech lovců a myslivců. Melodické zvuky lesnic
a borlic provedly světem myslivosti, jejíž tradice se řadí mezi nehmotné statky kultur-
ního dědictví České republiky. Text a foto Iveta Stašková

Dne 5. října 2021 se konalo druhé setkání chuchelských seniorů v komunitní kavár-
ně K8 otevřené široké veřejnosti. Více než třicet zájemců si vyslechlo poutavou před-
náškou chuchelského kronikáře Tomáše Hromádky o československých legiích, T. G.
Masarykovi a jejich vztahu k Chuchli. Beseda byla doplněna tematickou výstavkou fo-
tografií a dobovými materiály, včetně více než sto let starého originálního deníku chu-
chelského legionáře a novinami z 28. října 1918. Příští setkání věnované historii Malé
a Velké Chuchle se bude konat 19. ledna 2022 a bude zaměřeno na 890. výročí první
zmínky o Chuchli, které si v tento den připomeneme. (mč), foto Eva Ness

Přednáška z historie v K8
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Děti nezávodily jednotlivě, ale ve tříč-
lenných družstvech složených z růz-
ných věkových kategorií. O to bylo větší
nasazení, protože každý závodil za
všechny. Je to také výborné spojovadlo

pro různě staré děti v oddíle. Do po-
slední chvíle nebyl znám výsledek, pro-
tože někdo lépe skákal, někdo lépe bě-
hal, nebo házel a v družstvu byly děti
namíchané.

Vyhlášení bylo napínavé, protože pro-
běhlo až za tmy. Kdo z té tmy bude vy-
volán na stupně vítězů? Takové zážitky
nemají ani profesionální atletické
hvězdy.
Na 1. místě ve tmě stálo družstvo Zlat-
níků, na 2. místě Atletika Chuchle, na
3. místě opět Zlatníky.

Další umístění:
Atletika Chuchle – 4., 5., 7., 8. místo 
Sokol Zlatníky – 5., 6. 

Miriam Stewartová

Atletické závody zakončeny

TJ Sokol Chuchle pořádá

veřejnou cvičební hodinu
s Mikulášem, andělem a čerty
Ve čtvrtek 2. prosince 2021
od 17.30 v sokolovně

program dle situace 
s covidem 

Srdečně zvou 
Výbor TJ a cvičitelský sbor

Dne 24. října Atletika Chuchle zorganizovala tradiční dvojutkání se

Sokolem Zlatníky na Děkance v Praze 4. Utkání bylo zároveň i atletické

zakončení sezony, které si organizuje bezmála každý sportovní oddíl

nebo klub. Závodí se vždy štafetově v několika disciplínách – ve skoku,

hodu a běhu.

Přistavení velkoobjemového kontejneru
Neděle 28. listopadu, od 9.00 do 12.00, osada Lahovská, ulice Nad Chuchlí
Upozorňujeme občany na skutečnost, že pokud bude kontejner naplněn, nebude za něj přistaven 
náhradní. (mč)
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Z jednání zastupitelstva

Zastupitelé schválili:

● na základě doporučení Výboru majetku
ze dne 3. 11. 2021, uzavření smlouvy
o zřízení věcného břemene mezi MČ Pra-
ha-Velká Chuchle a společností PREd-
istribuce týkající se umístění podzemního
vedení nízkého napětí (kabelová přípoj-
ka) pro parc.č. 480 v ul. Nad Libří do po-
zemku parc. č. 1027/2 v k. ú. Velká
Chuchle za jednorázovou náhradu za zří-
zení věcného břemene stanovenou ve
výši 5000 Kč bez DPH na základě
Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy
o zřízení věcného břemene z 26. 7 .2021.

● na základě doporučení finančního vý-
boru ze dne 2. 11. 2021, Ústřední inven-
tarizační komisi Městské části Praha-
Velká Chuchle pro rok 2021 v tomto
složení: Martin Melichar (předseda komi-
se), Lenka Pěničková a Zdeňka Schulzo-
vá (členky komise).

● na základě doporučení finančního vý-
boru ze dne 2. 11. 2021, odměny členům
výborů ZMČ a přestupkové komise za
účast a práci ve výborech a přestupkové
komisi v roce 2021 ve výši 300 Kč/oso-
ba/účast s tím, že předsedové těchto vý-
borů a přestupkové komise odměny roz-
dělí podle docházky jednotlivých členů
a nejpozději do 30. 11. 2021 předají
ÚMČ seznam s uvedením jména, příjme-
ní, data narození, místa trvalého pobytu
a výše přiznaných odměn tak, aby mohlo
být včas předáno externí mzdové účetní
ke zpracování spolu s výplatami za měsíc
11/2021.

Zastupitelé souhlasili

● na základě doporučení Výboru majetku
ze dne 15. 9. 2021, s vyvěšením záměru
pronájmu pozemků parc .č. 923/72,
1232/3, 1232/2 a 1232/1 v k.ú. Velká
Chuchle a objektů na nich umístěných (tj.
č. 1,2,4 a 5 a ostatních ploch) v rámci žá-
dosti spol. Patraco s.r.o. o prodloužení
stávající nájemní smlouvy, a to o jeden
rok (tj. od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2022
z důvodu konce volebního období).

● na základě doporučení výboru majet-
ku ze dne 15. 9. 2021 s uzavřením kup-
ní smlouvy na prodej pozemku parc.
č. 309/6 o výměře 27 m2 panu N. za
cenu dle znaleckého posudku, tj.
202 500 Kč bez DPH a za podmínky, že
kupující na vlastní náklady provede po-
sunutí stávajícího veřejného schodiště.
Do doby, než toto provede, nebude po-
dán návrh do katastru nemovitostí.

● s vyvěšením záměru pronájmu vnitř-
ních prostor bývalé družiny v Kazínské 8
(komunitní kavárna) za podmínky umož-
nění bezplatného užívání těchto prostor
Rodinným centrem Chuchle, z.s. od 1. 1.
2022 do 31. 12. 2023.

● na základě doporučení výboru majetku
ze dne 15. 9. 2021, s vyvěšením záměru
na směnu části pozemku parc. č. 970/7
(ve vlastnictví žadatelů) za část obecního
pozemku parc. č. 970/6 o výměře 60 m2

vše v k.ú. Velká Chuchle v rámci žádosti
majitelů pozemku parc. č. 970/7 o koupi,
a to za podmínky vypracování GP a zna-
leckého posudku na náklady žadatelů.
Směna je nutná kvúli nutnosti rozšířit
obecní komunikaci v osadě Lahovská.
V případě nesouhlasu žadatelů se smě-
nou není samostatný prodej obecního
pozemku parc. č. 970/6 možný.

Zastupitelé vyzvali

● na základě doporučení finančního vý-
boru ze dne 2. 11. 2021, všechny členy
místního zastupitelstva i občany MČ
k podávání požadavků (investice/opra-
vy atd.) na rozpočet 2022, a to nejpoz-
ději do 15. 12. 2021 s tím, že bude nut-
né následně schválit rozpočet na rok
2022 nejpozději do 31. 3. 2022. Do té
doby bude v platnosti rozpočtové provi-
zorium, které je třeba schválit nejpoz-
ději do 31. 12. 2021.

Zápis z jednání zastupitelstva ze dne 20. 9. v plném znění 
je k dispozici na webu městské části na 
www.chuchle.cz/zapis-c6-2021-ze-dne-20-9-2021.html

Zápis z jednání zastupitelstva ze dne 8. 11. v plném znění, včetně
příloh, je k dispozici na webu městské části na
www.chuchle.cz/zapis-c-7-2021-ze-dne-8-11-2021.html

Plné znění všech usnesení ze dne 20. 9. naleznete na
www.chuchle.cz/usneseni-c62021-ze-zasedani-mc-
dne-20-9-2021.html

Plné znění všech usnesení ze dne 8. 11. naleznete na
www.chuchle.cz/usneseni-c72021-ze-zasedani-mc-
dne-8-11-2021.html

Zvukový záznam z jednání zastupitelstva ze dne 20. 9. je
k dispozici na audio.chuchle.cz/2021/zmc6_2021.mp3

Zvukový záznam z jednání zastupitelstva ze dne 8. 11. je
k dispozici na audio.chuchle.cz/2021/zmc_7_2021.mp3

Od uzávěrky posledního čísla Chuchle proběhla dvě jednání
zastupitelstva – 20. 9. a 8. 11. Zářijové zastupitelstvo bylo poměrně
krátké – skončilo prakticky dříve, než pořádně začalo. Nepodařilo se
schválit program zasedání. Vybíráme proto pouze z usnesení
projednávaných na listopadovém jednání zastupitelstva.
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Touto událostí vstoupila Chuchle nejen
do písemných pramenů, ale také do dějin
české geografie a geologie, protože zřej-
mě jde o první popsané skalní řícení na
našem území. Biskup Menhart působil ve
své funkci v letech 1122–1134 a bě-
hem své služby se zúčastnil křížové vý-
pravy do Jeruzaléma a musel vyvrátit ob-
vinění ze spiknutí proti přemyslovskému
knížeti Soběslavovi I. (1125–1140). 
V reprezentativní knize Příběh Pražské-
ho hradu z roku 2004 připomenula Ja-
na Maříková-Kubková událost z roku
1928, kdy v kryptě sv. Kosmy a Dami-
ána byl odhalen hrob. Nebožtík byl po-
hřben v silné vrstvě vápna. Tělo se do ní

otisklo tak dobře, že archeologové mohli
nalít do dutiny sádru a vytvořit odlitek.
V rámci pátrání po okolnostech pohřbu,
se historici přiklonili k tomu, že šlo právě
o biskupa Menharta. (symbolické zasy-
pání vápnem mělo připomínat účast na
křížové výpravě). Odlitek je k vidění na
výstavě Příběh Pražského hradu a díky
tomu máme poměrně přesnou předsta-
vu, jak biskup Menhart vypadal.
Výročí první zmínky o Chuchli si připo-
meneme besedou o historii Malé a Vel-
ké Chuchle v kavárně K8 19. ledna
2022 v 17.00 hod. 

Tomáš Hromádka,
kronikář MČ Praha-Velká Chuchle

890 let
od první zmínky o Chuchli

Z letopisu Kanovníka
vyšehradského
Dne 19. ledna dlel pan Menhart v ja-

kési vsi Chuchli a jednoho dne za

soumraku stal se div neslýchaný

a velmi hrozný. Když totiž, zmožen jsa

již dřímotou, vstoupil na lože a jeho

sluhové stáli u něho, najednou za-

zněl jim v sluch strašný hřmot, jako

by vycházel z jeskyně, a blížil se

k domu, v němž byl. Tím hřmotem

postrašeni utekli a pána samotného

tam nechali. On, nevěda si rady, se-

skočil z lůžka a jako u vidění se po-

stavil ke zdi komína. A hle! Kámen

nápadné velikosti, valící se s hory,

porazil dvě stěny i lože biskupovo

a tam se zastavil. Tak vyvázl pan bi-

skup bez úrazu. Amen.

Zdroj: Pokračovatelé Kosmovi
(přeložili Karel Hrdina, V. V. Tomek
a Marie Bláhová), Praha 1974, 
str. 50)

19. ledna 2022 si připomeneme 890 let od první písemné zmínky

o Chuchli. První pokračovatel kronikáře Kosmy, označovaný podle

tradice jako Kanovník vyšehradský, do svého letopisu k roku 1132

zaznamenal pozoruhodnou událost, která se zde přihodila pražskému

biskupovi Menhartovi. Toho dne se právě chystal ke spánku, když náhle

uslyšel jakési hřmění. Jeho sluhové všeho nechali a utekli a on sám se

schoval za komín, čímž si zachránil život. Dvě zdi domu, ve kterém

pobýval, rozrazil podle vyprávění kronikáře obrovský kámen, který se

zastavil v místě, kde měl biskup spát. 



CHUCHELSKÝ ZPRAVODAJ | HISTORIE

9WWW.CHUCHLE.CZ

Dne 9. října byl na cestě pod

kostelem sv. Jana Nepomuckého

odhalen pomník skautským

obětem totalit (1939–1945,

1948–1989). Stavbu pomníku se

podařilo realizovat díky veřejné

sbírce, kterou v loňském roce

zorganizovala Skautská nadace

Jaroslava Foglara spolu s Nadací

VIA. Vybralo se 141 400 Kč od

139 drobných dárců. Výstavbu

pomníku podpořilo i město 

Praha a městská část 

Praha-Velká Chuchle.

Odhalení v 16.00 hod. se zúčastnilo ví-
ce než sto skautů střediska Ostříž, vět-
šinou dětí, kteří se tento den účastnili
skautské soutěže Memoriálu bratra Vít-
ka (konaného na památku oběti komu-
nistického režimu), který se konal
v Chuchelském háji. Přítomni byli i pa-
mětníci, zástupce Skautské nadace Ja-
roslava Foglara Roman Šantora, místo-
starosta městské části Praha-Velká
Chuchle Martin Melichar a také chu-
chelský kronikář Tomáš Hromádka. Me-
zi skauty byl také ve skautském kroji
Kamil Budera – Akim, který se v 60. le-
tech minulého století podílel na obnově
skautingu ve Velké Chuchli. 
Slavnost byla zahájena zpěvem Junácké
hymny, potom přivítal účastníky zástupce

střediska Ostříž a poděkoval všem, kteří
se o vznik pomníku zasloužili. Přítomné
přivítal i místostarosta městské části Mar-
tin Melichar. O významu pomníku hovořil
v emotivním příspěvku pamětník a perze-
kvovaný skaut Jiří Lukšíček-Rys. S připo-
menutím skautské historie v Chuchli vy-
stoupil i pisatel těchto řádek – kronikář
Tomáš Hromádka. Následně byl pomník,
dosud zahalený vojenskou celtou, místo-
starostou Martinem Melicharem a Jiřím
Lukšíčkem-Rysem odhalen. Na závěr za-
zněla Skautská večerka. Po oficiálním
ukončení se následovaly neformální de-
baty a fotografování u pomníku. 

Mgr. Tomáš Hromádka,
kronikář MČ Praha-Velká Chuchle

V Chuchelském háji byl odhalen
pomník skautským obětem totalit

Autorem pomníku
je skaut Jindřich Valenta – Vlk.

Popis pomníčku: Dva sloupy značí

dvě totality, jsou provedeny z hrubé

žuly. Na kratším sloupku je letopočet

1939–1945, na druhém sloupku

potom dva letopočty 1950–1968,

1970–1989, uprostřed je skautská

lilie v kruhu z černé žuly.

Realizátorem pomníku byl Junák –

český skaut, 34. středisko Ostříž

Praha, z.s.

V rámci optimalizace železniční
trati Praha Smíchov – Černošice
odhalili pracovníci stavební
společnosti železniční svršek
a opěrné zdi od Barrandova 
až po Radotín. Při té příležitosti
došlo v létě k objevu dávného
památníku tragické události, 
na který upozornil Václav Burle. 

Více než 60 let pohřešovaný památník
náhle skonavší Josefíny Rypkové z roku
1868 spatřil opět denní svit. Stál podél
cesty mezi Malou a Velkou Chuchlí.
Chucheláci místo nazývali „U křížku.“ Pě-
šina vedla pod kostelem sv. Jana Nepo-

muckého až do Malé Chuchle, její závěr
lemovala kaštanová alej. Zanikla při roz-
šiřování trati o dvě koleje v 50. letech
minulého století. 
Městská část Praha-Velká Chuchle jed-
ná o obnově křížku v původním místě
tak. Jeho znovuosazení zatím brání ne-
možnost nasazení těžké techniky, která
je vázána prací na jiném místě. 

Mgr. Tomáš Hromádka,
kronikář MČ Praha-Velká Chuchle

Zdroj mapy: Auto-Praha – automobilní
plán Velké Prahy a příručka pro automo-
bilisty, autor Holman, Josef Alfred,
1925, 1:50 000, uloženo v Městské
knihovně Praha

Odhalili dávný památník tragické události
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Josef Zuska se chovatelství věnuje už
dlouhá léta. Členem chuchelské organi-
zace se stal už v roce 1979, když její ak-
tivita zeslábla, přesunul se do ZO ČSCH
Mukařov. „Před šesti lety mě ale oslovili
z chuchelské organizace, zda bych ne-
převzal vedení organizace. V té době tu
byli jen dva členové a organizaci hrozilo
zrušení, protože musela mít minimálně
pět členů, aby mohla pokračovat dál,“ vy-
práví. Josef Zuska se tedy ujal vedení
organizace v Chuchli a začal pracovat
na její přeměně ve fungující spolek. „Na

začátku se mi podařilo získat čtyři nové
členy, aby organizace mohla dál fungo-
vat a začali jsme se rozvíjet,“ říká.

Mládí má zelenou
Pod vedením Josefa Zusky se organiza-
ce rozrostla a vypracovala se mezi repu-
blikovou špičku. „Po šesti letech máme
čtyřicet členů, máme tu i hodně mla-
dých, dokonce tu máme devět chovatelů
do patnácti let. Jsme asi nejmladší or-
ganizace v republice, co se věkového
průměru týče, ten je tu kolem čtyřiceti
let, což je nevídané – jinde mají věkový
průměr kolem šedesáti a mladé nemají,
což je pro budoucnost organizace špat-
ně,“ říká Josef Zuska.
Čím je pro mladé členy chuchelská or-
ganizace tak přitažlivá? „Důležité je za-
jišťovat činnost, aby to lidi bavilo, pořád
se musí něco dít. Proto pořádáme vý-
stavy, organizujeme zájezdy do Němec-
ka na výstavy, navazujeme přátelství
s chovatelskými organizacemi v zahra-
ničí – ze Slovenska, z Polska, z Němec-
ka...“ prozrazuje Josef Zuska recept na
úspěch. Tento přístup klade nároky i na
samotné členy. „Pokud chcete mít fun-
gující chovatelskou organizaci, nemů-
žete se spokojit s tím, že máte členy,
kteří jen zaplatí příspěvky a žádnou

skutečnou činnost nevyvíjejí, a kromě
výroční schůze je tu nikdo nevidí – to je
pak jen taková umělá členská základ-
na,“ potvrzuje. „Kdo chce být členem,
musí mít zvířata, musí k tomu mít vztah,
čistotné chovy a musí mít ambici úča-
stnit se výstav a něco dokázat, jinak to
nemá cenu. To by nás tu pak mohlo být
šedesát a na vystavování bychom byli
třeba jen tři – to by opravdu moc dobře
nefungovalo,“ dodává. Začínajícím čle-
nům se snaží poradit, podat pomocnou
ruku, musejí mít ale snahu rozvíjet svoje
chovy.

Chovatelská legenda z Prahy
Sám Josef Zuska se ze skromných za-
čátků vypracoval v chovatelskou legen-
du. „Když jsem začínal, koupil jsem dva
králíky, ty nejhorší, a postupně jsem se
vypracovával, trvalo mi deset let, než se
mi podařilo dostat se na nějakou úro-
veň,“ popisuje své začátky. „Začal jsem
chovem vídeňských modrých králíků,
což mě přivedlo ke vstupu do svazu. Od
té doby se tomu intenzivně věnuji, už to
bude 48 let,“ dodává. Dnes jeho chov
čítá kolem 300 králíků. „Chovám také
slepice – na vajíčka i na výstavu, kočky,
psa... Jednu dobu jsem choval i papou-
šky, měl jsem jich kolem sto padesáti,

Velká chovatelská
výstava

V sobotu 16. října patřil
chuchelský obecní areál
Kazínská 8 králíkům, holubům,
drůbeži, morčatům a ježkům.
Český svaz chovatelů ZO Velká
Chuchle zde pořádal výstavu.
A bylo na co se dívat. „Letos 
je to v podstatě největší národní
výstava, máme tu kolem 
750 zvířat, jen králíků je tu 397,“
konstatoval předseda

chuchelské základní organizace

Českého svazu chovatelů Josef
Zuska. K vidění byli i afričtí ježci,
jejichž chovatelé mají svůj vlastní

klub, ale rádi se k výstavě

pořádané chuchelskou
chovatelskou organizací připojili.
A zpestřením byla i soutěž

v králičím hopu.
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s těmi jsem ale musel skončit. Zjistil
jsem, že nejde dělat ve velkém dvě růz-
né věci, protože pak jednu z jich šidíte.
Je potřeba si vybrat jednu věc a dělat ji
opravdu pořádně. A já si vybral králíky,“
říká. „Není tak těžké dostat se mezi
špičku, ale udržet se v ní,“ dodává.
Udržet tak rozsáhlý chov na špičkové
úrovni vyžaduje spoustu práce. „Denně
pět šest hodin, všechny víkendy, pěta-
dvacet let jsem nebyl nikde na dovole-
né. Má to svou daň – jsem už dvakrát
rozvedený, protože králíci měli vždyc-
ky přednost přede vším,“ konstatuje
s úsměvem.
Úsilí nese ovoce – Josef Zuska se může
pochlubit třeba tím, že jako první v Evro-
pě vyšlechtil vídeňského modrošedého
králíka a zasloužil se i o oficiální uznání
tohoto plemena. Jméno Josefa Zusky
tak získalo zvuk i v zahraničí, dokonce
i v Německu, které je králíkářskou vel-
mocí – Josef Zuska se stal vůbec prv-
ním cizincem, kterého přijali do němec-
kého chovatelského svazu ZDKR.
Za svou dosavadní chovatelskou kariéru
posbíral Josef Zuska na výstavách bez-
počet trofejí – pohárů má doma 1658.
„Je toho plný barák,“ směje se. Co pova-
žuje za své největší úspěchy? „To, že
jsem se umístil jako druhý na mistrovství
Evropy, třikrát třetí na mistrovství Evropy,
desetkrát jsem získal titul šampiona Ev-
ropy, čtyřicet pětkrát jsem byl mistr repu-
bliky a čtyřicet osmkrát mistr klubu cho-
vatelů vídeňských králíků,“ vypočítává.
Ke svým 60. narozeninám, které oslavil
loni, udělal radost jedním rekordem – na
celostátní výstavě Chovatel v rámci prv-
ního ročníku speciální česko-slovenské
výstavy vídeňských plemen, si vytýčil cíl
vystavit rovnou stovku králíků – a tento
svůj rekord nakonec překonal, vystavil

jich rovných 112. „Nikdo jiný ještě přes
stovku králíků nevystavil, je to takový
můj rekord,“ usmívá se.

Vize budoucnosti
Budoucnost chuchelské organizace vidí
Josef Zuska v dalším růstu. „Vize bu-
doucnosti je navýšit počet členů v naší
základní organizaci na padesát až šede-
sát lidí, ještě více zvýšit počet členů
z řad mládeže a ještě více se propojit se
zahraničím,“ odhaluje své plány Josef
Zuska. „Teď nás trochu zbrzdil covid, ale
do budoucna bychom chtěli spolupráci
se zahraničím rozjet skutečně ve vel-
kém, navazovat i partnerství s městy,
kde sídlí spřátelené chovatelské organi-
zace. A chystáme se také pomáhat při

organizaci evropské výstavy drobného
zvířectva, která by se v roce 2024 měla
uskutečnit v České republice, v Praze
nebo v Brně a kde by se mělo objevit na
20 000 králíků z celé Evropy. Doufám,
že se tuto akci podaří uskutečnit, proto-
že pořádání takové celoevropské cho-
vatelské akce vyjde na Česko republiku
tak jednou za patnáct let,“ konstatuje.
Sám se snaží také o to, aby celá organi-
zace nestála jen na jeho vedení. „Mám
ve výboru organizace dvě mladá děvča-
ta a jednoho kluka, aby organizace po-
kračovala dál i poté, co už se jejímu ve-
dení nebudu moct věnovat. Jedině tak
je možné zajistit rozvoj i do budoucna,“
podotýká.

Roman Peterka
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Po dlouhé covidové pauze 

se naše závodnice již nemohly

dočkat soutěží. Na podzimní

sezonu jsme jich měli na

programu hned deset! 

Včetně dlouho očekávaného

Mistrovství České republiky

a Mistrovství Evropy. 

Po dlouhotrvající přípravě jsme náš zá-
vodní maraton zahájili v Plzni. Poctivá
a náročná příprava se nám vyplatila
a z Plzně jsme si odvezli hned tři zlaté,
šest stříbrných a pět bronzových medailí.
Následující víkend jsme své dovednosti
zúročili na Mistrovství České republi-
ky, kde jsme získali neuvěřitelné čtyři

mistrovské tituly, pět stříbrných medailí
a tři bronzové medaile.

Mistři České republiky 
pro rok 2021 
● Fitness tým kategorie 8–10 let Ja-
hůdky (Josefína Hronešová, Emílie
Krištůfková, Viktorie Lepišová, Adriana
Nacko, Nina Němcová, Marie Sobotko-
vá, Thea Šmídová) 
● Fitness tým kategorie 11–13 let Bad
GirlS (Laura Chudá, Rebeca Chudá,
Alexandra Judickaja, Mia Krákorová, Mi-
chaela Radolfová, Alex Rokoská, Vikto-
rie Švajdová)
● Fitness tým kategorie 14–16 let
Fighters (Karolína Javůrková, Nicol Mia
Krákorová, Barbora Martínková, Eva
Matějovičová, Tereza Miková, Pavlína
Pojkarová, Lucie Pospíchalová)

● Trio kategorie dospělí – Veronika
Frantová, Eva Matějovičová a Tereza Mi-
ková

Mistrovství ČR bylo zároveň prvním no-
minačním závodem na Mistrovství Evro-
py. Druhým nominačním závodem byla
soutěž v Ostravě, kde jsme naši medai-
lovou bilanci opět vylepšili na skvělých
pět zlatých, čtyři stříbrné a šest bronzo-
vých medailí. Následovala soutěž fitness
týmů Žij pohybem, na které se všechny
naše týmy umístily na prvním místě, tak-
že jsme vezli do Chuchle celkem pět zla-
tých medailí! 
Posledním domácím závodem byla sou-
těž v Českých Budějovicích, ze které opět
všichni naši závodníci odjížděli minimálně
s jednou medailí na krku – čtyři zlaté, pět
stříbrných a tři bronzové medaile.

Veleúspěšná podzimní sezona 
pro chuchelský aerobik
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TJ Sokol Chuchle Vás
zve na následující akce
27. listopadu – Vánoční dílny

s programem, příprava Betlému na

zahradě – postavy andělů a zvířat, 

od 14.00 do 20.00

2. prosince – Veřejná cvičební

hodina s Mikulášem, čertem

a andělem, od 17.30

16. prosince – 5. procházka lesem –

zdobení vánočního stromu pro

zvířata, od 16.00

17. prosince – Vánoční turnaj

v sálové kopané (muži), od 19.00

18. prosince – Vánoční volejbalový

turnaj (ženy), od 14.00

Mistrovství Evropy ve francouzském
Agen se bude konat 28. listopadu
a vzhledem ke covidovým opatřením
byl tento mezinárodní závod omezen
pouze pro závodníky sportovního aero-
biku. Z našeho klubu se nominovala ta-
to děvčata:
● Laura Chudá – kategorie 11–13 ženy
● Tereza Miková – kategorie 14–16 

ženy
● Eva Matějovičová – kategorie 14–16

ženy
● Veronika Frantová – kategorie dospělí

ženy
● Trio Frantová, Matějovičová, Miková –

kategorie trio dospělí

S bilancí pěti nominovaných sestav jsme
jeden z nejúspěšnějších klubů za Čes -
kou republiku! V roce 2021 se náš malý
klub umístil na skvělém třetím místě
v žebříčku Top Ten, který vytváří Český
svaz aerobiku ze všech klubů v České
republice. Za všemi těmito neuvěřitelný-
mi úspěchy stojí trenérský tým, který se
maximálně věnuje přípravě mladých ta-
lentů – Veronika Buriš, Lucie Čuřínová,
Kateřina Hricková, Zorka Prouzová, Sa-
rah Fryšová a Veronika Frantová.

Kromě závodního aerobiku jsme od září
2021 opět otevřeli kroužek všeobecné
pohybové přípravy pro děti předškolního
a mladšího školního věku – Děti na star-
tu, který je určen výhradně pro chuchel-
ské děti navštěvující MŠ a ZŠ. Kroužek
navštěvuje přes 50 dětí, což svědčí
o velké oblibě mezi rodiči a dětmi, a také
hlavně o kvalitě a pestrosti programu,
který pro děti připravujeme. Na realizaci
projektu Děti na startu se finančně po-
dílí ÚMČ Velká Chuchle.
Od začátku září cvičíme také v dopole-
dních hodinách pro rodiče s dětmi a ve
večerních hodinách nabízíme lekce pro
veřejnost – Bodystyling, Zumba a TRX.
V loňském roce oslavil Aerobic Team
Praha dvacáté výročí založení klubu.
Vzhledem k situaci jsme nemohli tuto
velkou událost nijak oslavit, oslavy
jsme však přesunuli na letošní rok.
V pátek 3. prosince se uskuteční
Sportovní Akademie Aerobic Team
Praha v aule ZŠ Radotín. Touto cestou
bychom chtěli pozvat (nejen) všechny
naše fanoušky a příznivce na velkole-
pou show, kterou k výročí klubu připra-
vujeme.

Veronika Buriš
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Rodinné centrum Chuchle

přesunulo své aktivity

z klubového domu (klubovny 
nad poštou) do prostor nového
Komunitního centra s kavárnou
K8. Od konce září se tu rozjely
kroužky, uskutečnilo se několik
akcí pro děti i dospělé a ustálily
se otevírací hodiny centra
s kavárnou. Věříme, že jste si
z našeho programu vybrali, 
ať už to bylo například soutěžní
odpoledne pro děti Září plné her
nebo Degustační večer 
se someliéry pro dospělé.

V prostorách kavárny K8 se také pravi-
delně konají přednášky nejen pro členy
Klubu seniorů. Naším cílem bylo vytvořit
v centru obce prostředí pro setkávání,
odpočinek, hry či vzdělávání a kulturní
akce. Děkujeme všem, kteří nás podpo-
rují, a rádi u nás přivítáme nové sousedy. 

Září plné her
Těší nás, že se tradiční zářijová akce
mohla opět uskutečnit a že si ji děti užily.
Tentokrát jsme se sešli na dvoře před
Komunitním centrem s kavárnou K8 za
krásného počasí, a zatímco děti soutěži-
ly, mohli si rodiče posedět u šálku kávy,
sklenky vína nebo malého občerstvení. 

Chuchelské dýňořezání
Ani silný říjnový vítr neodradil malé i vět-
ší „umělce“. V K8 se nakonec vydlabalo
na 30 dýní. Nálada byla skvělá, výrobky
krásné, děti nadšené a rodiče spokojení,
že mají jednu novodobou podzimní tra-
dici hotovou. 

Klub seniorů
Rodinné centrum Chuchle si vzalo pod
svá křídla Klub seniorů a díky paní Ale-
ně Koukalové se téměř po dvou letech
obnovilo tradiční setkávání. Program,
který Alena připravila, byl pestrý a zají-
mavý. V září nás navštívil moderátor pan
Petr Voldán a povyprávěl o svých zážit-
cích z pořadů Postřehy odjinud a Zápis-

ník zahraničních zpravodajů. V říjnu se
konala přednáška pana Tomáše Hro-
mádky na téma Chuchelští legionáři
a vznik Československa v našich pod-
mínkách. A v listopadu to byla milá před-
náška na téma Kytky k jídlu paní Jany
Vlkové. V plánu jsou další neméně láka-
vé přednášky a akce, na které srdečně
zveme nejen naše seniory. Program je
zajištěn také za podpory MČ Chuchle,
děkujeme.

Eva Ness

Z Rodinného centra Chuchle

Klub seniorů bude ve své činnosti po-
kračovat i v příštím roce. Rádi přivítá-
me i další zájemce o námi organizova-
né akce a limitem není ani věk. 
Pokud máte zájem dostávat pozvánky
přímo na svůj e-mail, zašlete nám krát-
kou zprávu na adresu info@chuchle.cz.
Naše setkání se konají v Kavárně K8,

většinou v úterní podvečery. Chystá-
me ale i vycházky do blízkého okolí
Chuchle.

● 19. 1. – Beseda k 890 letům první
zmínky o Chuchli spojená s výstav-
kou historických fotografií z nejbližší-
ho okolí K8, Tomáš Hromádka

● 7. 2. – Jak vzniká parfém, Dana 
Hrycová

● březen – program se připravuje
● 26. 4. – Vycházka do chuchelských

luk a hájů za kytkami k jídlu, Jana 
Vlková

● 7. 5. – Procházka do Malé Chuchle
a otevírání studánek

● červen – Výlet Hrušky
● září – Výlet Západní Čechy
● říjen – Setkání nad starými fotogra -

fiemi Chuchle z Vašich rodinných alb,
Tomáš Hromádka

● listopad – Adventní a vánoční zvyky
napříč Evropou, Alena Koukalová

● prosinec – Vánoční setkání
Alena Koukalová

Senioři na výletě za krásami Čech
Dne 15. září se konal po delší pauze opět výlet Klubu seniorů

z Chuchle. Vyrazili jsme tentokrát do Kutné Hory, Sedlce, kde jsme

navštívili katedrálu a Kostnici, a na zámek Radim. Prohlídky objektů se

těšily velkému zájmu, počasí nám přálo a nechybělo ani gastronomické

potěšení. Účastníci se vraceli spokojeni a plni dojmů a věřím, že se již

těší na jarní výlet do Hrušek.

foto Jan Zágler foto Eva Ness foto Jan Zágler

foto Eva Ness
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Jde o poslední díl Klasické Trojkoruny –
vytrvalostní zkoušku čtyřletého ročníku,
a německý valach Kane Fortuna měl na
její zisk po vítězství v Jarní ceně i Derby
hlavního města Prahy pořádně našlápnu-

to. I pro další věkové kategorie se konaly
chovatelské zkoušky – Velká cena dvou-
letých a Zimní cena tříletých. Pro naše
nejlepší klusáky vrcholí Zlatý okruh vy-
trvalostní zkouškou. Z tohoto dostihové-

ho dne Česká televize vysílala reportáž
na kanále ČT4 Sport. Úplně poslední do-
stihový den letošního roku proběhl
o státním svátku ve středu 17. listopadu
s hlavním dostihem Velká cena sameto-
vé revoluce, již tradičním dostihem na
památku významného dne z roku 1989.
Vstup na dostihy je vždy zdarma s mož-
ností online sázek na všechny dostihy
u sázkové kanceláře Tipsport. Návštěv-
níkům i účastníkům je k dispozici nově
zrekonstruovaná restaurace v prvním
patře tribuny. (hp)

Klusáci běželi
své poslední letošní dostihy
V podzimním období čekaly na klusácké koně na Dostihovém závodišti

ve Velké Chuchli poslední dostihové dny sezony, a to zejména v sobotu

30. října Velká cena primátora hlavního města Prahy – St.Leger, dostih,

nad kterým převzal Záštitu primátor Prahy a na jehož konání poskytlo

Hlavní město Praha významnou finanční podporu.

INZERCE

CHUCHELSKÝ ZPRAVODAJ | SVĚT DOSTIHŮ
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Závadou ve sjízdnosti pro účely zákona
se rozumí taková změna ve sjízdnosti
místní nebo účelové komunikace, kte-
rou nemůže řidič vozidla předvídat při
pohybu vozidla přizpůsobeném staveb-
nímu stavu a dopravně technickému
stavu těchto pozemních komunikací
a povětrnostním situacím a jejich dů-
sledkům. Závadou ve schůdnosti pro
účely zákona se rozumí taková změna
ve schůdnosti pozemní komunikace,
kterou nemůže chodec předvídat při
pohybu přizpůsobeném stavebnímu
stavu a dopravně technickému stavu
a povětrnostním situacím a jejich dů-
sledkům.

Provádění zimní údržby řídí štáb 
ve složení: 
● předseda: Martin Melichar, 

první místostarosta MČ
● členové:

Pavla Machánková, sam. referentka
odboru stavebního a správy majetku
ÚMČ,
Radomír Illík, vedoucí pracovní čety
odboru místního hospodářství ÚMČ.

Operativně řídí průběh zimního úklidu
první místostarosta MČ. Výkony zimní
údržby jsou zajišťovány vlastními za-
městnanci – odborem místního hospo-
dářství ÚMČ. K zabezpečení svépo-
mocného provádění zimní údržby
chodníků občany Velké a Malé Chuchle
je zřízeno pět odběrných míst s usklad-
něným, volně přístupným posypovým
materiálem, a to v ulicích Dubnická, Pod
Akáty, Nad Drahou, V Lázních a Na
Hvězdárně (zastávka PID Novochu-
chelská). Prosíme obyvatele, aby z dů-
vodu zajištění řádné zimní údržby par-
kovali vozidla ve svých dvorech či
vjezdech a nenechávali je odstavená na
ulicích. Zúžené průjezdy nám takto
komplikují odklizení sněhu například
v ul. Pod Akáty a Na Mrázovce. Přepar-
kováním aut lidé přispějí k plynulému
a rychlejšímu odklízení sněhu.

Závady ve schůdnosti se odstraňují
na části chodníku a schodišť, která
slouží výhradně chůzi, a to: 
a) u chodníků širších než 2 m v šíři nej-

méně 1,5 m,

b) u chodníků a schodišť, jejichž šířka je
do 2 m, v šíři nejméně 1 m,

c) u chodníků jejichž šířka je do 1m,
pouze v šíři chodníku bez obrubníku
(na těchto chodnících se sníh shra-
buje k obrubníku).

Závady ve schůdnosti na chodnících
a schodištích, pokud vznikly náledím ne-
bo sněhem, se odstraňují odmetením
nebo odhrnutím sněhu, oškrábáním
zmrazků a posypem zdrsňujícími materi-
ály. Při odmetávání a odhrnování sněhu
se sníh odstraní tak, aby zbytková vrstva
nepřesáhla 2 cm. Sníh z chodníků je za-
kázáno shrnovat do vozovky. Sníh se po-
nechá v hromadách na okraji chodníku
při vozovce, přičemž nesmí být zatarase-
ny přechody pro chodce přes vozovky,
příchody a vjezdy do objektů a poklopy
sloužící jako přístupy k sítím a zařízením
uložených pod povrchem chodníku. Na
chodnících a schodištích je zakázáno
používat k posypu chlorid sodný, chlorid
vápenatý a jejich směsi, škváru, popel
a inertní posypový materiál se zrny vět-
šími než 8 mm.

Časové limity ke zmírnění
a odstranění závad ve schůdnosti 
na chodnících v majetku MČ
Chodníky jsou rozděleny do pořadí důle-
žitosti: 
1. pořadí – zahrnuje zejména přístupové
cesty k objektům, v nichž má sídlo úřad
městské části, objekty základní školy,
mateřské školy, zdravotnického zařízení,
pošty, k železniční zastávce, autobuso-
vým zastávkám MHD, dále chodníky ve
spádu s výškovým převýšením, schody
a vybrané chodníky hlavních komunika-
cí. V seznamu jsou označeny červenou
barvou.
2. pořadí – zahrnuje ostatní chodníky
zařazené do zimní údržby komunikací.
V seznamu jsou označeny žlutou barvou.
3. pořadí – neudržované chodníky, na
kterých MČ Praha-Velká Chuchle vyko-
ná ZÚK jen v případě odstranění závad
ve schůdnosti v 1. a 2. pořadí. Na mapě
jsou označeny zelenou barvou.

Schůdnost se zajišťuje v době od 6.00
do 16.00, podle pořadí důležitosti:
1. pořadí – práce budou zahájeny po
vzniku závady ve schůdnosti v uvede-

ném časovém intervalu – neprodleně.
Jejich úhrnná doba trvání nepřesáhne
12 hodin, 
2. pořadí – práce budou zahájeny v uve-
deném časovém intervalu, po ukončení
odstraňování závad na 1. pořadí a ukon-
čeny nejpozději do 16.00 dne následují-
cího po dni, v němž byly odstraněny zá-
vady ve schůdnosti 1. pořadí.

Zajišťování sjízdnosti 
místních komunikací 
Místní komunikace se udržují v celé šíři
a délce vozovky s výjimkou místa při
okraji vozovky, kde bude ponechán
zbytek sněhu po pluhování a s výjimkou
parkovacích zálivů a parkovacích pruhů
obsazených stojícími vozidly. Náledí
a zbytková vrstva sněhu po pluhování
o tloušťce menší než 3 cm se odstra-
ňuje posypy chemickými rozmrazovací-
mi materiály. Náledí a kluzkost sněhové
vrstvy při neúčinnosti chemických roz-
mrazovacích materiálů se zdrsňuje po-
sypem inertními materiály. 

MČ Praha-Velká Chuchle stanovila po-
řadí důležitosti místních a účelových
komunikací:
1. pořadí – komunikace označené v se-
znamu červenou barvou,
2. pořadí – komunikace označené v se-
znamu žlutou barvou, 
3. pořadí – ostatní komunikace označe-
né v seznamu zelenou barvou,
4. pořadí – při ledovce nebo výšce sně-
hové pokrývky nad 10 cm (v seznamu
modrá barva). Přesný rozpis s barevným
vyznačením pořadí zimního úklidu ko-
munikací a chodníků je k dispozici na
www.chuchle.cz (praktické informace –
zimní údržba komunikací a chodníků).

Časové limity ke zmírnění závad 
ve sjízdnosti místních komunikací 
při ZÚK:
1. pořadí do 3 hodin,
2. pořadí do 6 hodin,
3. a 4. pořadí ve zbývajícím čase.

Údržba sjízdnosti místních komunikací
bude zajišťována dle potřeby v pracov-
ních dnech od 6.30 do 16.00, o víken-
dech a svátcích dle pokynů řídicího štábu.
Řídicí štáb má možnost při kalamitních si-
tuacích upravit stanovenou dobu úklidu
komunikací. 
Řidič úklidového vozidla rozhoduje
o způsobu zajištění sjízdnosti a prove-
dení úklidu na komunikacích a z důvo-
du zajištění kontinuity provozu úklido-
vého vozidla může změnit pořadí
komunikací ve II. a III. pořadí, komuni-
kace ve IV. pořadí lze udržovat po do-
končení údržby komunikací s vyššími
prioritami). (mč)

Plán zimní údržby na rok 2021/2022
MČ Praha-Velká Chuchle odpovídá za sjízdnost a schůdnost vybraných
komunikací ve vlastnictví Hlavního města Prahy svěřených do správy
městské části Praha-Velká Chuchle. Zimní údržba se na těchto
komunikacích provádí podle plánu zimní údržby (termín zahájení 
od 1. 12. 2021, termín ukončení do 31. 3. 2022). Vznikne-li zimní
povětrnostní situace po výše uvedeném termínu ukončení zimní údržby,
postupuje se při odstraňování závad ve schůdnosti a sjízdnosti bez
zbytečných odkladů přiměřeně ke vzniklé situaci.



Letos jsme pořádali 14. ročník

Chuchelského poháru a náš tým

mládeže se opět zúčastnil

Celopražských přeborů mládeže

v plavané na Kyjském rybníku.

Chuchelský pohár 2021
V sobotu 4. září se konal již 14. ročník
Chuchelského poháru. Tento již tradiční
rybářský závod se konal jako každý rok
ve vrbovém háji pod fotbalovým hřiš-
těm mezi Malou a Velkou Chuchlí. 
Závodní úsek opět připravila skupina
rybářů z firmy Honda, která nám ta-
ké zapůjčila elektrocentrálu a další
techniku. 
V tomto roce měli naši rybáři s úpra-
vou břehu hodně práce, jelikož v letoš-
ním deštivém počasí byl prostor pro
zázemí závodu i samotný břeh hodně
zarostlý. Pro účastníky a hosty bylo
připraveno občerstvení, které si vzali
na starost opět Marcel Šíma, Marcel
Šíma junior a Honza Pořízek. K jídlu
byl výborný guláš, na grilu se pekly
klobásy a steaky. K pití byly točené
nápoje.
Počasí bylo příjemné, teplé a bez velké-
ho větru, a tak se mohl závod uskutečnit
v plném rozsahu. Závodu se zúčastnilo
32 rybářů. Začátek byl v 10.00 a konec
v 17.00. 

Výsledky Chuchelského poháru 2021

● Kategorie dospělí
1. Michal Růžička – 2248 g, 5 ryb
2. Pavel Fatka – 695 g, 7 ryb
3. Ondra Rajtmajer – 570 g, 3 ryby

● Kategorie dorost
1. Pavel Pechan – 3613 g, 16 ryb
2. Anežka Melicharová – 1201 g, 23 ryb
3. Eliška Štiková – 488g, 6 ryb

● Kategorie děti
1. Tonda Březík – 639 g, 7 ryb
2. Lukáš Peňáz – 581 g, 6 ryb
3. Denis Belfín – 133 g, 3 ryby

● Celkové umístění
1. Pavel Pechan 3613 g
2. Michal Růžička 2248 g
3. Anežka Melicharová 1204 g

● Největší úlovek: 
Michal Růžička, Kapr 1515 g

● Největší počet úlovků:
Anežka Melicharová, 23 ryb

● Nejmladší účastník:
Sebastián Belfín 

● Mimořádná cena za kapra 63 cm mi-
mo závod: Sebastián Belfín

Celopražské přebory mládeže
v plavané 2021
Dne 2. října se konaly na Kyjském rybní-
ku Celopražské přebory mládeže v pla-
vané. MO Velká Chuchle se zúčastnila
v tomto prestižním závodu ve velkém
obsazení ve všech kategoriích a našim
mladým závodníkům se podařily skvělé
výsledky. V soutěži složených družstev
se celkově umístila MO Velká Chuchle
na prvním místě.
1. místo – MO Praha 5-Velká Chuchle
2. místo – MO Čakovice
3. místo – MO Praha 5-Smíchov

● Kategorie U10
1. Denis Belfín – MO Praha 5-Velká

Chuchle
2. Maxmilián Kruliš – MO Praha 5-

Smíchov
3. Antonín Březík – MO Praha 5-Vel-

ká Chuchle
7. Emily Šlehofrová – MO Praha 5-

Velká Chuchle 
11. Sebastián Belfín – MO Praha 5-

Velká Chuchle

● Kategorie U14
1. Matyáš Klika – MO Praha 5-Velká

Chuchle
2. Martin Dolejší – MO Smíchov
3. Matyáš Kub – MO Čakovice

11. Lukáš Peňáz – MO Velká Chuchle

● Kategorie U18
1. Jan Česenek – MO Praha 9-Kyje
2. Pavel Pechan – MO Praha 5-Velká

Chuchle
3. Daniel Ducheček – MO Čakovice
4. Anna Štiková – MO Velká Chuchle
5. Eliška Štiková – MO Velká Chuchle
6. Anežka Melicharová – MO Velká

Chuchle Petr Štika
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Rybáři
Chuchle
informují
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Druhou akcí byl nácvik zřízení čerpacího
stanoviště a čerpání z vodního toku, do-
plněné o dálkovou dopravu vody. Nácvik
hasiči absolvovali v rámci přípravy na
taktické cvičení, které proběhlo na konci
listopadu. Chuchelské hasiče ale zdale-
ka nezaměstnávalo jen cvičení. „Naše
jednotka dále na základě požadavku od
MČ zlikvidovala dva suché stromy, které
se nacházely v katastru MČ. 

Dne 21. října nám byl vyhlášen poplach –
likvidace spadlé větve v důsledku velké-
ho větru. Nakonec jsme strávili šest ho-
din mimo zbrojnici, kdy jsme přejížděli
k jednotlivým událostem v rámci celé
Prahy, a to celkem k osmi událostem růz-
ného typu – polámané větve, spadlé
stromy, ulítlé části střech nebo billboar-
dů,“ popisuje velitel JSDH Zdeněk Ne-
dvěd. „Minutou ticha jsme také uctili pa-

mátku dvou dobrovolných hasičů, kteří
tragicky zahynuli při výbuchu rodinného
domu v Koryčanech,“ dodává.
Začátkem října uspořádali chuchelští
hasiči sběr železného šrotu. „Rádi by-
chom poděkovali všem chuchelským
občanům, kteří nám železný sběr daro-
vali,“ podotýká Kateřina Nedvědová, sta-
rostka SDH Velká Chuchle.
Věnovali se i výchově nových malých ha-
sičů. „Po dvou předčasně ukončených
ročnících Kroužku mladých hasičů kvůli
covidu se nám podařilo kroužek rozjet
potřetí letos v září. Snad nám to dlouho
vydrží a nebude se opakovat situace
z minulých let. Byla by to škoda, děti
i vedoucí to hodně baví, počet se nám
rozrostl na 17 dětí,“ dodává Kateřina
Nedvědová.
Už po uzávěrce zpravodaje proběhlo ta-
ké pod taktovkou chuchelských hasičů
rozsvícení vánočního stromku na ná-
městí Chuchelských bojovníků. (red)

Chuchelští hasiči na podzim
Chuchelští dobrovolní hasiči nepolevili v činnosti ani na podzim. Cvičili 
se, ale „užili si“ i ostrého nasazení. „V předchozích dvou a půl měsících
jsme se v rámci prohlubování znalostí a součinnosti mezi HZS Hl. m. Prahy
a jednotkami sborů dobrovolných hasičů zúčastnili dvou cvičení,“ říká 
velitel JSDH Zdeněk Nedvěd. Prvním bylo cvičení na vodě, při kterém se
nacvičoval společný zásah při záchraně většího počtu osob na řece
a současně vyhledávání osob, které doplavaly na břeh a čekají na záchranu.
„Po vyhlášení poplachu jsme vyjeli se zapnutými majáky k zásahu, kde
jsme prováděli průzkum, záchranu osob ze břehu a z vodní hladiny pomocí
člunu, včetně poskytnutí první pomoci,“ popisuje Zdeněk Nedvěd.
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Dne 1. října 2021 oslavila MŠ
Praha-Velká Chuchle výročí 
15 let nové budovy. Jak spíše
v chuchelské kronice Tomáš
Hromádka, kronikář městské
části Praha-Velká Chuchle, byla
zbrusu nová budova slavnostně
otevřena ve čtvrtek 31. srpna
2006 v 10.00 hod.

„Modrou fasádou i architekturou připo-
míná kruhovou či oválnou loď s kajutami
a symbolizuje návaznost na nedalekou
řeku Vltavu a její ničivou sílu. V ulici Na
Cihelně se však voda z Vltavy naštěstí
nikdy neobjeví, objekt leží mimo jakéko-
liv záplavové pásmo. Školka je vybavena
dle všech současných požadavků mo-
derní doby, nechybí ani hezké hřiště
a parkoviště pro rodiče. Mottem školky
je: Radostná atmosféra pomáhá otevřít
srdce.“ Tolik z historie.
Pro tuto příležitost jsme se rozhodli udě-
lat větší akci jako zábavné odpoledne
pro děti a rodiče a také pozvat všechny
občany Velké Chuchle, bývalé zaměst-
nance MŠ a i žáčky. Na zahradě byly při-
praveny sportovní a veselé disciplíny pro
děti a zároveň si děti mohly odnášet za
„knoflíky“ drobné dárky s logem MŠ.
Plot naší školky byl vyzdoben dětskými
výkresy, balonky i letáčky s upoutávku
na tuto akci. Snažili jsme se posbírat
všechny fotografie z historie MŠ, veške-
ré informace a díky tomu, mohla být na
hřišti udělaná výstava fotografií. Zde se
možná každý z vás našel a i zasmál, jak
ten čas rychle utekl... V 15.00 hod. vše
začalo. Po přivítání rodičů ředitelkou MŠ
Janou Pondělíkovou nás přivítal i místo-

starosta Martin Melichar a několika slo-
vy o historii nás seznámil Tomáš Hro-
mádka. Pro všechny byl připraven boha-
tý program se soutěžemi, kolotočem,
skákacím hradem, prohlídkou sanitky,
pohoštěním a tombolou. Krásné taneční
vystoupení dětí ze všech tříd nám také
zpestřilo odpoledne. Přišel se za námi
podívat Vašek Klouda, který je hráčem
ve freestyle footbag a Martin Dražil, kte-
rý je tanečník na kole, aby dětem ukázali
své dovednosti. Děti si mohly vyzkoušet
i jízdu na kole Martina Dražila. Dalším
překvapením pro děti bylo divadlo se
známými písničkami z pohádek od Ja-
ničky a Jarouška a hřebem celého ve-
čera bylo vystoupení Heidi Janků, která
si s dětmi zazpívala a zatančila. Při pís-
ničce Když se načančám zpívali a tančili
úplně všichni a v ten okamžik bylo jasné,
že si to každý užíval. Dětí si odnášely

z této akce plno drobností a ještě nás
čekala tombola od Pompa. Na podve-
černí čas byla naplánována světelná
šou, která z terasy MŠ krásně vynikla.
Velké poděkování patří úplně všem, kte-
ří se na akci podíleli.
Děkujeme za finanční podporu MČ Vel-
ká Chuchle a Sdružení rodičů při MŠ
Velká Chuchle. Děkuji hlavně celému
kolektivu MŠ, který byl naprosto úžasný
a i náš „školkový caterig“ byl skvělý...
zkrátka vše bylo výborné. Přišlo i podě-
kování od některých rodičů, tak vám je
musím sem vložit:

● Přejeme školce hodné dětičky a hlav-
ně pořád usměvavé paní učitelky a ce-
lý kolektiv, protože pak školka září.

● Přejeme, jen tak dál!!!!
● Školka je úžasná a plná akcí, děkuje-

me!
● Jste tou nejlepší školkou v okolí. Těší-

me se další úžasné akce.
● Tleskáme té nejlepší školce, to co dě-

láte je skvělé a děti sem rády chodí.
Děkujeme. 

Co víc asi k tomu říct?
Děkujeme a budeme se snažit, aby na-
še MŠ byla příjemným prostředím, ve
kterém děti budou trávit chvíle odlouče-
ní od rodičů a budou šťastné. Aby ve
škole vládla celková pohoda a bylo vy-
tvořeno takové klima, které příznivě pů-
sobí na rozvoj dítěte ve všech oblastech
jeho vývoje. Nejdůležitější je vstřícný
vztah mezi učitelkami a rodiči, plný vzá-
jemného naslouchání a upřímnosti. Dě-
kujeme a budeme se těšit na další spo-
lečné akci.

Jana Pondělíková a kolektiv MŠ

15 let nové budovy 
MŠ Praha-Velká Chuchle




